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Készült: Recsk Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testületének a 2012. november 28-án 

14,00 órai kezdettel megtartott üléséről 
 
 

Határozat száma Tárgy 
77/2012.(XI.28.) Az Önkormányzat 2012. évi költségvetésének I-III. 

negyedéves végrehajtásáról készült tájékoztató elfogadása 
78/2012.(XI.28.) Az Önkormányzata 2013. évi költségvetési koncepciójának 

elfogadása 
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kapitányságvezetői beosztásba történő kinevezésére 
vonatkozó javaslat  

81/2012.(XI.28.) Miholecz Lászlóné ingatlan ügye 
82/2012.(XI.28.) Recsk, Hunyadi  u. 184. sz. alatti telek értékesítése 
83/2012.(XI.28.) Parkoló építésére vonatkozó pályázat módosítása 
84/2012.(XI.28.) Hátrányos Helyzetű Tanulók Arany János Tehetséggondozó 

Programjában való részvétel 
85/2012. (XI.28.) Központi orvosi ügyelet eszköz és működési támogatása 
  
  
  
  

 Tárgy 
16/2012.(XI.29.) Recsk Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 

az ebtartásról szóló 5/2000.(VI.09.) önkormányzati 
rendelettel módosított 6/1999. (IV.28.) rendeletének 
hatályon kívül helyezése 
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14/2012. 

 
JEGYZŐKÖNYV 

 
 
Készült: Recsk Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2012. november 28-án 
14,00 órai kezdettel megtartott üléséről. 
 

Jelen vannak: Jelenléti ív szerint 

Pócs István polgármester: 
Köszönti a meghívott vendégeket, a Képviselő-testület tagjait, külön is Berta Zsolt urat a 
Mecsek ÖKO Zrt. vezérigazgatóját, Soltész Ferenc projektmenedzser urat és Tarjányi Balázs 
urat a recski telephely vezetőjét. Megállapítja, hogy a testület 5 fővel jelen van, az ülés 
határozatképes, azt megnyitja. Maruzs András képviselő és Dr. Sófalvi Antal képviselő 
távollétét bejelentette.  
 
Jegyzőkönyvvezetőnek Kalmárné Kovács Andreát javasolja. Kéri, hogy aki egyetért a 
javaslattal kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselő-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal.  
 
Jegyzőkönyv hitelesítőnek felkéri Kochné Holló Edit és Hugyecz János képviselőket. 
Megállapította, hogy a Képviselő-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal.  
 
Javasolja, hogy a meghívón szereplő napirendi pontokat tárgyalja meg a Képviselő-testület. 
Kéri, hogy aki egyetért a javaslattal, kézfelnyújtással jelezze.  
Megállapította, hogy a Képviselő-testület egyhangú szavazattal egyetértett a napirendi 
pontokra tett javaslattal. 
 
NAPIREND 1./ Mecsek ÖKO Zrt. tájékoztatója a recski ércbánya rekultivációs 

 projektjér ől 
Előadó: Berta Zsolt vezérigazgató 

 
Pócs István polgármester: 
Felkéri Berta Zsolt urat, hogy tájékoztatóját tartsa meg.  
 
Berta Zsolt vezérigazgató: 
Köszönti a megjelenteket, a Képviselő-testület tagjait. Köszöni, hogy lehetőséget kaptak az itt 
végzett tevékenységük bemutatására. Több helyen is végeznek rekultivációt, tájrendezést. Az 
elmúlt évben kezdődött el a Lahóca-i bányatérség rekultivációját. A Mecsek ÖKO Zrt. 2003. 
óta tulajdonosa a volt recski ércbányának. Nagyon sokat dolgoztak azon, hogy ez az 
ércvagyon hasznot hozzon végre – a településnek is – amely sajnos eddig nem valósult meg.  
A jelenleg általuk végzett munka elősegítője annak, hogy a recski ércvagyon hasznosuljon. A 
kínai tárgyaló partnerük is elmondta, hogy ameddig itt ilyen környezetszennyezés áll fenn, 
addig nem jön új beruházó. 
A Recsk I. Lahóca bányatelken a bányászati tevékenység 1979-től szünetel. Az itt létrejött 
meddőhányók, zagytározók, objektumok kármentesítése eddig nem történt meg.  
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A Kormány úgy döntött 2009-ben, hogy a kármentesítést el kell végezni. Ennek több 
objektuma e van – a déli terület, ahol a meddőhányók vannak és az északi terület, ahol a 
kincstári-tó.  
Kialakításra kerül egy központi meddőhányó, ahová a különböző meddőhányók lesznek 
áthordva. A rézsűket stabilizálni és teljes körű tájrendezést kell végezni. 
Nagyon fontos egy vízkezelő létesítése és üzemeltetése, mert nagyon sok helyen szivárog 
savas víz a földből. Ennek egyik része a bányából, másik része meddőhányóból, zagytározók 
alól stb. Ezt a vizet a ameddig a megfelelő határértéket el nem érik, kezelni kell. 
Elbontásra került a műemléki értékű ércdúsító, ércelőkészítő épülete, de sajnos életveszélyes 
állapotban volt.  
A megvalósítás főbb lépései és céljai: 
 Résfalas lezárás 
A flotációs zagy elhatárolása, a felszíni és felszín alatti víz szennyeződésének 
megakadályozása  

2. Meddőhányó pórus víztelenítő rendszer kialakítása 
Pórusvíznyomás csökkentése, a gátak állékonyságának javítása 

3. Rézsűstabilizálás 
Gátak állékonyságának biztosítása – betonfallal. 

4. Morfológia kialakítása 
Csapadékvíz beszivárgásának minimalizálása, lefolyástalan területek kizárása 

5. Rekultivációs rétegrend  kialakítása, biológiai  rekultiváció 
Csapadékbeszivárgás minimalizálása, erózió csökkentése 

6. Felszíni vízelvezetés  kialakítása 
Csapadékvizek szabályozott elvezetése 
A felső 5 m zagy és az alsó 4 m zagy víztelenítése drénszivárgó fal rendszerrel történik.  
H2 meddőhányó tájrendezése 

1. Fázis 
 - ideiglenes rézsűstabilizálás 
 - meddő alól és a bányából szivárgó vizek összegyűjtése 

2. Fázis 
 - meddőanyag szétválogatása, helyszíni kezelése, 
 - flotációs zagy, savképző meddő átszállítása H1 zagytározóra, 
 - darabos meddő deponálása, 

3. Fázis 
 - altalaj szennyezettségének felmérése,  
 - szennyezett talaj felszállítása a H1 zagytározóra, 
 - terület tájrendezése és vízrendezése. 
Minden elkövetnek a rekultiváció során, ha esetleg 20-30 év múlva lesz olyan technológia, 
amellyel a haszonanyagot ki lehet nyerni, azt meg tudják tenni. 
A Bikk-patak medrét át kell helyezni több helyen annak érdekében, hogy a megfelelő rézsűt 
ki tudják alakítani, a támfalakat megfelelően meg tudják erősíteni.  
Az üzemi területek kármentesítése a környezetvédelmi engedély, valamint az ÉMI-KTVF déli 
üzemi területre vonatkozó 11841-15/2012. számú műszaki beavatkozást elrendelő határozat 
alapján történik. 
Szükséges az Isten-áldás táró újranyitása –cél a szennyezett öregségi vizek befogása, és 
rávezetése a passzív víztisztítóra. A Katalin táró és környezet feltárásánál cél a bányavíz - 
felszíni és felszín alatti - szennyező útvonalainak vizsgálata. 

• A közeljövő engedélyeztetési feladatai: Bányabezárás és tájrendezés műszaki 
üzemi terve 2013-2015 (2012. november 15.) 

• Vízföldtani monitoring hálózat vízjogi létesítési terve (2012. december 31.) 
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• .Északi terület tényfeltárási záró dokumentációja és műszaki beavatkozási terve 
(2012. december 15.)  

• Víztározók, vízfolyások kármentesítéséhez kötődő vízi munkák (elkerülő medrek) 
vízjogi létesítési terve (2012. február 28.) 

• .H1 meddőhányó felszíni vízelvezető rendszerének építés közbeni állapot vízjogi 
létesítési terv (2012. március 30.) 

• Vízkezelő üzem próbaüzeme – zárójelentés, üzemeltetési engedély kérelem (2012. 
április 30.) 

• Északi központi meddőhányó tájrendezéséhez kötődő vízi-munkák – vízjogi 
létesítési terv (2012. április 30.) 

• Isten-áldás táró öregségi víz befogása, passzív víztisztító rendszer  kialakítása – 
vízjogi létesítési terv (2012. június 30.)  

 
Az egyes projektszakaszokra vonatkozóan kockázat-elemzést végeztek. Természetesen 
vannak olyan szakaszok az egyes munkafázisokban, amelyek magasabb, illetve alacsonyabb 
kockázattal járnak. Ezért fontos, hogy ezeket a munkákat mielőbb, gyorsan, ütemesen be 
tudják fejezni. 
Az elvégzett munkák a térség felszíni és felszín alatti vízbázisára is jelentős veszélyt 
jelentenek, amelyeket meg kell szüntetni.  
A hatásterületen védett természeti területek is elhelyezkednek, ezeket szintén figyelembe kell 
venni. 
A beruházás mintegy 17 milliárd Ft-ba fog kerülni, ez év végéig kb. 3 milliárd Ft kerül 
felhasználásra. A tervek szerint 2015-ig a legnagyobb munkák befejeződnek, de több éven 
keresztül várhatóak egyéb kisebb munkálatok pl. vízkezelés stb.  
A rekultivációs projekt foglalkoztatás szempontjából a következő a térségben: 

• MECSEK-ÖKO Zrt.: 3 fő alkalmazott, felsőfokú végz., terv:  min. 2 fő középfokú 
végz., vízkezelő üzem 

o alvállalkozók: őrzés, terület-karbantartás, kisebb munkák – (5-10 fő recski 
lakos)  

• Fővállalkozó (Vértesi Környezetgazdálkodási Kft. és alvállalkozói):      
átlagosan 10 fő segédmunkás,  20-25 fő szakmunkás, 1 fő  felsőfokú végzettségű 
munkavállalót foglalkoztatnak közvetlenül a térségből.   

• Beszállítóként térségi vállalkozások biztosítják a bánya nyitáshoz szükséges ácsolat 
anyagát, a résfal építéséhez szükséges betont. Helyi egyéni vállalkozók vesznek részt a 
belső, nagy tömegű  földmozgatásban, jellemzően 1-2 billenős tehergépkocsival.  

A helyi lakosságnak is nagy megterhelést okoznak a munkálatok. Havonta tartanak 
közmeghallgatást, lakossági fórumot.  
Sajnos az állami pénzfolyósítás is befolyásolja a munka végzésének ütemét, ezért vannak 
olyan vállalkozók, akik 1-1,5 hónapja önfinanszírozást is vállaltak. Mindent megpróbálnak 
elkövetni, hogy a lakosságnak is legkevesebb kellemetlenséget okozzák. 
  
Pócs István polgármester: 
Megköszöni vezérigazgató úr tájékoztatását. Kéri, hogy tegyék meg kérdéseiket, 
észrevételeiket a napirendre vonatkozóan. 
 
Hugyecz János képviselő: 
Személy szerint nagyon örül, hogy ez projekt elindult, és ez a rengeteg felhalmozott méreg-
anyag megszűnőben van. Recsk érdeke és nemzeti érdek is, hogy ez a projekt mielőbb 
elkészüljön. A munkálatok elvégzése után – ahogy a vezérigazgató úr is mondta – a leendő 
beruházók nagyobb érdeklődést fognak tanúsítani a bánya iránt. 
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A lakossági fórumon is részt szokott venni. Rendszeresen tájékozódik a munkákról is. A 
lakosság nyugodtan tűri a munkálatok végzését, de ha valami hiba történik, Tarjányi Balázs 
nagyon sokat tesz ezek megoldásában. 
Kérése a Pénzügyi Bizottságnak a Vezérigazgató úr felé, hogy az itt dolgozó alvállalkozók a 
jogszabály alapján meghatározott mértékű iparűzési adót ide fizessék meg. Ez a településnek 
nagyon sokat jelentene, hiszen az ércbánya megszűnése óta itt nincsenek nagyobb ipari 
üzemek, létesítmények. 
 
Varró Gyuláné jegyző: 
A Vezérigazgató úr elmondása szerint a terület rekultivációja ahhoz is szükséges, hogy a 
későbbiek során a mélyszinti bánya hasznosítása a beruházás révén kedvezőbb legyen. 
Kérdése, hogy a terület későbbi valamilyen hasznosítása tervezett-e, és ez a település jelenlegi 
Rendezési Tervét bármilyen vonatkozásban érinti-e? 
 
Berta Zsolt vezérigazgató: 
Ez a projekt és a Mecsek ÖKO Zrt. nincs arra felhatalmazva, hogy Recsk Rendezési Tervébe 
beleszóljon. Az újrahasznosítás is mind a falu feladata, erre sem anyagi fedezetük sem 
jogosultságaik nincsenek. Elvégzik a rekultivációt és bízik abban, hogy az állami 
vagyonkezelő értékesíteni fogja az ércbányát. 
 
Varró Gyuláné jegyző 
A Rendezési Terv egyik módosítása során a bánya területén a szolgálati lakások státuszát 
kellett legalizálni, vegyes építési besorolású övezetté kellett nyilvánítani, mivel részben ipari 
és részben lakott területről van szó. Arra lett volna kíváncsi, hogy ha ez a munka befejeződik, 
a település önkormányzatának lesz-e valamilyen kötelezettsége a Rendezési Terv 
módosítására vonatkozóan annak érdekében, hogy ott maradhassanak a jelenlegi 
lakóingatlanok, illetve a beruházás is beinduljon. 
 
Berta Zsolt vezérigazgató: 
Ez a beruházó feladata lesz, és szakhatóságok engedélyezésétől függ majd minden.  A 
hatósági engedélyezési folyamat is minimum 4-5 évet vesz igénybe – ha lenne is beruházó. 
 
Soltész Ferenc projektmenedzser: 
A helyi iparűzési adó tekintetében elmondja, hogy az alvállalkozók természetesen mindenben 
a jogszabályoknak járnak el. 
 
Pócs István polgármester: 
További kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért megköszöni a vezérigazgató úr korrekt 
tájékoztatását Mecsek ÖKO Zrt. együttműködését. Az önkormányzat részéről azt tudja ígérni, 
hogy minden eszközzel arra törekszenek, hogy értse meg a település lakossága azt, hogy 
milyen előnyökkel jár ez a rekultivációs folyamat. 
Maga és a Képviselő-testület nevében is megköszöni, hogy  a meghívott vendégek részt 
vettek ülésünkön és tájékoztatást nyújtottak a jelenleg folyó munkákról. 

 
SZÜNET 

 
NAPIREND 2./ Tájékoztató Recsk Nagyközség Önkormányzata 2012. évi  

költségvetésének I-III. negyedéves végrehajtásáról 
Előterjesztő:  Pócs István polgármester, Varró Gyuláné jegyző, 
  Fábián Jánosné pénzügyi csoportvezető 
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Pócs István polgármester: 
A Megállapodás-tervezetét a Képviselő-testület írásban megkapta. A Pénzügyi Bizottság a 
mai napon a napirendre vonatkozó tájékoztatót megtárgyalta és elfogadásra javasolja a 
Képviselő-testületnek.  
Kéri, az előadókat, hogy amennyiben szóbeli kiegészítésük van, azt tegyék meg. 
Szóbeli kiegészítés nem hangzott el. 
 
Szerémy Béla recski lakos: 
A beszámolót áttanulmányozta és a 2. oldalon egy elírást talált, mely szerint „a túllépés az 
önkormányzatnál és az általános iskolásnál jelentkezik” – az iskolásnál szó helyesen: 
iskolánál. 
 
Varró Gyuláné jegyző: 
Köszöni az észrevételt. 
 
Pócs István polgármester: 
Kérdés, észrevétel nem hangzott el a napirendre vonatkozóan, ezért kéri, hogy aki a Recsk 
Nagyközség Önkormányzata 2012. évi költségvetésének I-III. negyedéves végrehajtásáról 
készült tájékoztatót elfogadja, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselő-testület egyhangú szavazattal elfogadta a tájékoztatót. 

 
77/2012.(XI28.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 
Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 
megtárgyalta az Önkormányzat 2012. évi költségvetésének I-III. 
negyedéves végrehajtásáról készült tájékoztatót, melyet egyhangú 
szavazattal elfogadott. 
A pénzügyi bizottság javaslatát elfogadva a testület szükségesnek 
tartja, hogy: 
- - köztemetés esetén - a jövőben csak a legolcsóbb, hamvasztásos 

temetés költségeire történjen kötelezettségvállalás; 
- a piaci, vásári helypénz mértékének  és a művelődési ház 

helyiségbérleti díjának emelését a következő költségvetési 
évben.  

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 
NAPIREND 3./ Az Önkormányzat 2013. évi költségvetési koncepciójának  

elfogadása 
Előterjesztő:  Pócs István polgármester, Varró Gyuláné jegyző, 
  Fábián Jánosné pénzügyi csoportvezető 

 
Pócs István polgármester: 
Az előterjesztést a Képviselő-testület írásban megkapta. A Pénzügyi Bizottság ezt a napirendi 
pontot is megtárgyalta. A jövő évre vonatkozóan megállapította, hogy nagyon sok még a 
bizonytalanság – járási hivatalok kialakítása, iskola átadása - a koncepciót elfogadásra 
javasolja a Képviselő-testületnek. 
Kéri, hogy amennyiben az előadóknak szóbeli kiegészítése van, azt tegyék meg. 
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Varró Gyuláné jegyző: 
Az 1/a sz. melléklet kicserélését kéri a most kiosztásra került 1/a sz. mellékletre, mivel elírás 
történt benne. Az elírás a 2013. évi terv számokat nem érinti. 
A Pénzügyi Bizottság is tudomásul vette, hogy a koncepcióban szereplő adatok még nem 
véglegesek, mivel azok a törvényjavaslaton alapulnak.  
A bevételek tekintetében a Bizottság megállapította, hogy az idei évben az ingatlanok 
hasznosításából kintlévőségek származtak. A Bizottság ezeket tételesen felülvizsgálja és kéri, 
hogy a Képviselő-testület ez ügyben foglaljon állást. A jövő évre vonatkozóan a testület a 
bérleti szerződéseket vizsgálja felül. A Bizottság javasolja a bérleti szerződések módosítását 
úgy, hogy a közüzemi órák közvetlenül a bérlő nevére kerüljenek átírásra, ezáltal a díjat is 
közvetlenül a bérlőnek kell megfizetni a szolgáltató részére. 
A Bizottság javaslatot tett a bérleti és egyéb szolgáltatási díjak felülvizsgálatára is és javasolta 
a Képviselő-testületnek, hogy külön előterjesztés keretében kerüljenek meghatározásra a 
2013. évi díjtételek. 
 
Pócs István polgármester: 
További kérdés, észrevétel nem hangzott el a napirendre vonatkozóan, ezért kéri, hogy aki a 
Recsk Nagyközség Önkormányzata 2013. évi költségvetési koncepcióját elfogadja, 
kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselő-testület egyhangú szavazattal elfogadta a koncepciót. 
 

78/2012.(XI.28.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 

Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 2013. évi 
költségvetési koncepcióját - mint a költségvetés kidolgozásának alapját - az alábbiak 
szerint elfogadja: 

 
1. A működési bevételek és kiadások – felhalmozási bevétel felhasználása nélküli – 

egyensúlyának megteremtése és megtartása. A költségvetési terv összeállításánál alapvető 
szempont a pénzügyi egyensúly megteremtése.  

 
2. A 2013. évi költségvetésbe be kell építeni, a 2012. költségvetési év során vállalt, a 2013. 

évi költségvetést terhelő kötelezettségeket.  
 

3. Minden intézménynél, illetve gazdálkodó szervezetnél törekedni kell a takarékos 
gazdálkodásra. A közmű költségek tervezésénél a 2012. évi tényleges teljesítést lehet 
figyelembe venni.  
 

4. Szervezeteknek, vállalkozásoknak juttatott támogatásokat  felül kell vizsgálni.  
 

5. A felújításokra és felhalmozási kiadásokra tervezett összegek működési kiadásra nem 
csoportosíthatók át. Felhalmozás célú bevételek csak felhalmozási kiadásokra fordíthatók.  
 

6. Újabb kötelezettségek vállalása előtt figyelembe kell venni a meglévő, a következő évre 
kihatással járó kötelezettségeket, továbbá a fedezetül szolgáló bevételek realizálását. 
 

7. Az Önkormányzat forgalomképes ingatlanjainak felülvizsgálata, ingatlanok 
értékesítésének, hasznosításának vizsgálata, és megvalósítása.  
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8. Az adókintlévőségek csökkentése érdekében tovább kell folytatni a végrehajtási 
tevékenységet és hatékonyabbá kell tenni az ellenőrzési munkát.     
 

A Képviselő-testület utasítja a Jegyzőt, hogy gondoskodjon az intézményi költségvetési 
egyeztető tárgyalások lebonyolításáról. 
 
Felelős: Pócs István  polgármester  
          Varró Gyuláné címzetes főjegyző  
 
Határidő: 2013. január 31. 

 
 
NAPIREND 4./ Előterjesztés a PEVIK Kft. tulajdonrész felajánlására vonatkozóan 

Előterjesztő: Pócs István polgármester  
 
Pócs István polgármester: 
A napirendre vonatkozó előterjesztést a Képviselő-testület írásban megkapta. 
Tájékoztatásként elmondja, hogy a Hulladékgazdálkodási Társulásban résztvevő települések 
polgármestereivel egyeztetettek a napirendi pontra vonatkozóan és közös állásfoglalást 
alakítottak ki erre vonatkozóan. Közös álláspontjuk, hogy nem kívánnak a PEVIK Kft.-ből 
tulajdonrészt szerezni. Úgy gondolják, hogy a Kft. részéről ez a felelősség áthárítása az 
önkormányzatokra. A cég „null szaldós”, nem profit érdekeltségű lesz, ezért ha többlet kiadás 
jelentkezik a tulajdonosoknak a tulajdonrész arányában hozzá kell járulni a költségekhez. 
Kéri a Képviselő-testület állásfoglalását a napirendre vonatkozóan. 
 
Nagy Károlyné alpolgármester: 
A PEVIK Kft. levelében olvasta, hogy a közszolgáltatási díjat a vidékfejlesztési miniszter 
fogja megállapítani, addig pedig a közszolgáltató cég emelheti meg a 2012 évi díjat 4,2 %-kal. 
 
Varró Gyuláné jegyző: 
A következő évi díjtételek vonatkozásában még nem tett ajánlatot a PEVIK Kft. azonban a 
Hulladékgazdálkodási Társulás részéről már érkezett egy e-mail, melyben a hulladék díj 
összetételére hívja fel a figyelmet. A díjtétel elfogadása egy későbbi képviselő-testületi ülés 
napirendje lesz majd. 
 
További kérdés, észrevétel nem hangzott el a napirendre vonatkozóan, ezért kéri, hogy aki 
egyetért azzal, hogy a PEVIK Kft-ből nem kívánunk tulajdonrészt vásárolni, kézfelnyújtással 
jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselő-testület egyhangú szavazattal elfogadta a  javaslatot. 
 

79/2012.(XI.28.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 
Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  
kinyilvánítja szándékát, hogy Recsk Önkormányzata a PEVIK Kft-
ben nem kíván üzletrész-tulajdont szerezni. 
Határidő:azonnal 
Felelős:továbbításért polgármester 
 
 
 

NAPIREND 5./ Egri Rendőrkapitányság kapitányságvezetői beosztására vonatkozó  
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személyi javaslat véleményezése 
Előterjesztő: Pócs István polgármester 

 
Pócs István polgármester: 
A Képviselő-testület írásban megkapta a Czinege László r. ezredes rendőrségi főtanácsos, 
megyei főkapitány levelét Bognár József r. alezredes úr kinevezésére vonatkozó levelét. 
Javasolja a Képviselő-testületnek, hogy támogassa Bognár József r. alezredes úr kinevezését. 
Az alezredes úr a közelmúltban már egy alkalommal volt a településen, amikor beszámolt a 
közrend, közbiztonság helyzetéről. Elhangzottak a meglévő problémák, melyek megoldására 
ígéretet tett, és enyhíteni fog ezeken a gondokon. Szükség lenne arra, hogy a másik rendőri 
státuszt is betöltsék. Beszámoltunk Bognár úrnak a település romló közbiztonsági helyzetéről, 
várhatóan nem csak az értékeink elleni, hanem a személy elleni bűncselekmények is meg 
fognak jelenni. Ennek valamilyen módon gátat kell szabni. 
Elgondolkodtató, hogy az elkövetőnek napi 6 órában 6500.-Ft-os munkadíjjal számolva kell 
ledolgozni a büntetését.    
A polgárőrségnek is fel kellene hívni a figyelmét, hogy az éjszakai járőrözést szorgalmazza. 
Azt mondják, hogy nincs rá anyagi forrásuk, nincs üzemanyagra pénzük. De tapasztalta, hogy 
a polgárőr autót magáncélra használták rendszeresen. Ezt meg kell akadályozni és a 
menetlevél vezetését kötelezővé kell tenni. 
 
Varró Gyuláné jegyző: 
A Recski Önvédelmi Egyesületet az önkormányzat nem ellenőrizheti. Nem tudja, hogy az 
Egyesület miből gazdálkodik, az Önkormányzat ez évben nem támogatta, ezért a támogatással 
való elszámolását nem kérhetik. Úgy tudja, hogy polgárőrség vezetője saját költségén is 
tankolja az autót és rendelkezik saját gépkocsival is. A rendőrökkel járőrözési tevékenységet 
végeznek. 
 
Szerémy Béla recski lakos: 
Elmondja, hogy ez nem rendőrségi, nem is hatósági szakigazgatási szerv probléma, hanem 
társadalmi probléma. (Pl.: megélhetési bűnözők). Úgy látja, a rendőrök azért igyekeznek a 
bűn elkövetőket felderíteni. De a rendőr keze igen erősen megkötött, ügyészségi és magasabb 
rendű beavatkozás kellene, hogy ezeket a dolgokat drasztikusan enyhítsék.  
 
Pócs István polgármester: 
Javasolja a kinevezés támogatásán túl írjuk meg, hogy mit várunk az új városi 
rendőrkapitánytól. A levél megírására kéri a Képviselő-testület felhatalmazását.  
Mindenki nehezebben él, mindenki szenvedi a válság hatásait, de a megélhetési bűnözésnek is 
valamilyen módon gátat kellene vetni. 
 
Kochné Holló Edit képviselő: 
A polgárőrségre vonatkozóan elmondja, hogy voltak olyanok a falugyűlésen is, akik 
kritizálták a működésüket. Elmondja, hogy ha a településen bármilyen rendezvény van 
mindösszesen 5 fő polgárőr végez munkát. Mindig ugyanazokat látjuk mindenhol. Aki 
kritizálja, miért nem szervezi meg, hogy legyen több polgárőr? Sajnos nincs olyan lehetőség 
sem, amellyel ki lehetne közösíteni a sorozatos bűnelkövetőket egy településről.  
Amíg 5 polgárőr van, nem is tudják számonkérni őket. 
 
Pócs István polgármester: 
A kormány is észleli a bűnözés növekedését, a magántulajdon  védelmére nagyobb 
lehetőséget biztosít. 
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A javaslatra vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el. Kéri, hogy aki egyetért 
Bognár József r. alezredes Egri Rendőr-kapitányság kapitányságvezetői beosztásba történő 
kinevezésével, továbbá a kapitányságvezető úr felé az ismertetett problémákat leíró levél 
megírására felhatalmazza személyét - kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal. 
 

80/2012.(XI.28.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 
Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 
megtárgyalta a Heves Megyei Rendőr-főkapitányság Vezetőjétől 
érkezett, Bognár József r. alezredes Egri Rendőr-kapitányság 
kapitányságvezetői beosztásba történő kinevezésére vonatkozó 
javaslatot. 
A képviselő-testület Bognár József r. alezredes személyére tett 
javaslatban foglaltakkal és magasabb beosztásba történő 
kinevezésével egyetért. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: továbbításért polgármester 
 

INDÍTVÁNYOK, BEJELENTÉSEK 
 
Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy tegyék meg további bejelentéseiket, indítványaikat. 
 
Varró Gyuláné jegyző: 
Tájékoztatja a Képviselő-testületet és a jelenlévőket, hogy október 1-én hatályba lépett a 
mezőgazdasági haszonállat tartásával kapcsolatos, módosító törvény, amely alapvetően az 
élelmiszerlánc és hatósági felügyelet szabályairól szól, de ennek a törvénynek a 
módosításaként október 1-től megszüntették azt, hogy a mezőgazdaság haszon állat tartását az 
önkormányzat rendelettel korlátozza. A mi önkormányzatunknak nem volt ilyen rendelete, 
ezért sem módosítani, sem hatályon kívül helyezni nem kell rendeletet. 
Az állatokkal kapcsolatos törvényalkotás során azonban többek között az ebtartás szabályai is 
változtak. Elsősorban az állatok védelme oldaláról megközelített módosítások történtek. Ez 
azt jelenti, hogy a kedvtelésből tartott állatokkal kapcsolatos önkormányzati rendeletek – ide 
tartoznak a pl. kutya, macskatenyésztéssel kapcsolatos szabályok - nem alkalmazhatók. 
Önkormányzatunknak van egy 1999-ben elfogadott rendelete az ebtartásról. Az 
önkormányzati rendelet tiltó, korlátozó szabályokat nem tartalmazhat, ezért ha ezeket 
kivezetnék a jelenlegi hatályos rendeletből, a megmaradó résznek már nincs értelme. 
Javasolja ezt a rendeletet hatályon kívül helyezni a Képviselő-testületnek.  
 
 
Pócs István polgármester: 
A javaslatra vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el. Kéri, hogy aki egyetért 
az eb rendelet hatályon kívül helyezésével, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal. 
 
 

Recsk Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
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16/2012. (XI.29.) önkormányzati rendelete 
az ebtartásról szóló 6/1999. (IV.26.) önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezéséről  

Recsk Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés 
a.) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva figyelemmel az Alkotmánybíróság 
146/2011. (XII.2.) AB határozatában foglaltakra az alábbi rendelet alkotja:  

1.§ 
Az ebtartásról szóló 6/1999. (IV.26.) önkormányzati rendelet hatályát veszti. 

 
 

2.§ 
Ez a rendelet kihirdetését követő napon lép hatályba. 
 
 

Pócs István s.k.    Varró Gyuláné s.k. 
polgármester      címzetes főjegyző 

 
Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy tegyék meg további bejelentéseiket, indítványaikat. 
 
Varró Gyuláné jegyző: 
Tájékoztatja a Képviselő-testületet, hogy Miholecz Lászlóné (volt védőnő) a Recsk, Kőbánya 
u. 15-17. sz. alatti önkormányzati tulajdonú ingatlant megvásárolta 1995. április 25-én. Mint 
bérlőnek 25 év alatt kellett megtéríteni az ingatlan vételárát az Önkormányzat részére. A 
vételár törlesztő részleteinek beszedésével az Önkormányzat az egri EVAT Rt.-t bízta meg. 
Miholecz Lászlóné arra vonatkozóan nyújtott be kérelmet, hogy az ingatlant szeretné 
Miholecz Tímeának - a lányának ajándékozni. Ahhoz, hogy az ajándékozás létrejöhessen az 
Önkormányzat hozzájáruló nyilatkozata szükséges. A Képviselő-testületnek arról is állást kell 
foglalni, hogy a fennálló vételár tartozáson felül,  az elmaradt tartozás utáni pótlékot meg 
kell-e fizetnie a vevőnek. 
 
Pócs István polgármester: 
Javasolja a Képviselő-testületnek, hogy járuljon hozzá az ingatlan ajándékozásához a tartozás 
és a pótlék megfizetése esetén.  
 
A javaslatra vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki 
egyetért azzal, hogy Miholecz Lászlóné a Recsk, Kőbánya u. 15-17. sz. ingatlant lányának 
Miholecz Tímeának ajándékozza – a fennálló vételár tartozás és a keletkezett pótlékok 
megfizetése mellett -  kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal. 
 
 
 
 
 

81/2012.(XI.28.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 
Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete Miholecz 
Lászlóné 3245 Recsk, Bajcsy Zs. u. 3. sz. alatti lakos kérelmére, az EVAT 
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RT 3300 Eger, Zalár út 1-3. által kiadott igazolás alapján a Miholecz 
Lászlóné tulajdonában lévő, 1995. április 25-én részletfizetéssel 
megvásárolt Recsk, Kőbánya u. 15-17. I/1. sz. (A462/A-3 hrsz.) alatti 
ingatlan tulajdonjogának átruházásához hozzájárul. 
A hozzájárulás feltétele, hogy az új tulajdonos Miholecz Zita Timea (szül: 
Eger, 1974. április 12. an: Mátyás Margit) a 2012. október 31-i állapot 
szerinti fennálló vételárrész, ügyleti kamat és késedelmi tartozás – 
összesen 145.966.-Ft. összegének havi részletekben történő megfizetését 
átvállalja. 
 
Határidő: értelem szerint  
Felelős: polgármester 
 

 
Varró Gyuláné jegyző: 
Következő előterjesztését a Hunyadi úton lévő 184. sz. alatti ingatlanra vonatkozóan teszi 
meg. A Hunyadi úti ingatlanok esetében jellemző, hogy némely ingatlan az önkormányzat 
nevén van, a felépítményt pedig a benne lakók egymás között adják-veszik – legtöbbször nem 
szabályos okiratokkal. 
A közelmúltban Burai Józsefné 2012. május 3-án megvásárolta Farkas Zsuzsannától a 
Hunyadi út 184. sz. alatti lakást 500.000.- . Ft-ért. Időközben kiderült, hogy Farkas Zsuzsanna 
nem hivatalosan tulajdonosa az épületnek, nem is lakott benne soha, korábbi lakója Szajkó 
Zsolt volt, aki Farkas Zsuzsával elcserélte az ingatlant és beköltözött a Farkas Zsuzsanna 
tulajdonában lévő ingatlanba, Farkas Zsuzsanna pedig albérletbe költözött. Szajkó Zsolt 
amikor kiköltözött ott hagyott 200.000.-Ft közüzemi tartozást. A jelenlegi lakáshasználó - 
Burai József és felesége - hiába fizetett ki 500.000.-Ft-ot a felépítményért, az áramot a 
szolgáltató mindaddig nem köti vissza, amíg az áramdíj tartozást  is meg nem fizették.  
A szolgáltatónak hiába igazolta le a hivatal, hogy Burai József jogszerűen - lakcímet létesítve 
- tartózkodik az ingatlanban, a szolgáltatónak ez nem elég és követeli a tartozás 
kiegyenlítését.  
Burai József erre csak akkor hajlandó, ha ingatlan nyilvántartásba bejegyzett tulajdonjoguk 
lesz. Azt kérik az Önkormányzattól, hogy mivel jogcímnélküli lakáshasználótól vásárolták a 
felépítményt, az önkormányzat járuljon hozzá hogy a telek telekkönyvileg is a tulajdonukba 
kerülhessen. 
Tájékoztatásként elmondja, hogy korábban a „putri” szintű épületeket az Önkormányzat 
lebontatta és ezeket a telkeket adták el kedvezményesen, majd amikor beépítették új építésű 
lakásokkal, akkor kerülhettek térítésmentesen az illető nevére. Időközben a „putri” szintű 
épületek elfogytak, azonban ez még lakható, és a most benne lakók 5 gyermeket nevelnek. 
Ezért fontos lenne számukra, hogy a szolgáltató visszakapcsolja az áramot.  Az ingatlan 
helyzetét rendezné, ha az Önkormányzat hozzájárulna a tulajdonjog bejegyzéshez térítés 
nélkül, vagy jelképes térítés ellenében. 
 
Hugyecz János képviselő: 
Támogatja a kérelmet. 
 
 
Kochné Holló Edit képviselő: 
Javasolja átadni az ingatlan a vevő részére, jelképes összegért.  
 
Varró Gyuláné jegyző: 
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A jelképes összegre vonatkozóan kéri a testület állásfoglalását, vagy feltételhez köthetik. 
Hozzájárul-e az önkormányzat ahhoz, hogy tulajdonába kerüljön, a vételárat bizonyos 
határidő eltelte után meg kell fizetnie, kivéve akkor, ha bemutatja, hogy a közüzemi tartozást 
rendezte. 
Vagy meghatározott összeg ellenében adják át a tulajdonjogot.  
 
Hugyecz János képviselő: 
30 e Ft-ban javasolja meghatározni a felépítmény alatti telek értékét. 
 
Pócs István polgármester: 
A javaslatra vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki  
Burai József és felesége részére a Recsk, Hunyadi  u. 184. sz. alatti telek értékesítésével 
30.000.-Ft összegért egyetért -  kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal. 
 

82/2012.(XI.28.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 
Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyhangú 
szavazattal úgy döntött, hogy az önkormányzat tulajdonában álló 
1127 hrsz- ú, kivett lakóház, udvar művelési ágú, 141 m2 alapterületű 
ingatlant Burai József (szül: Eger, 1973.07.13. an: Puporka Anna) és 
felesége Burai Józsefné Pusomi Éva (szül: Eger, 1977.01.17. an: 
Oláh Terézia) 3245 Recsk, Hunyadi u. 184. sz. alatti lakosok részére  
30000 Ft azaz Harminc ezer forint vételár ellenében értékesíti. 
 
Határidő:2012. december 31. 
Felelős: polgármester 

 
Dr. Sófalvi Antal képviselő megérkezett a testületi ülésre, a Képviselő-testület létszáma 6 
főre módosult. 
 
Varró Gyuláné jegyző: 
Egy alkalommal a Képviselő-testület már hozott határozatot a Polgármesteri Hivatal épülete 
melletti parkoló építése tárgyában. Tájékoztatja a testületet, hogy elkészültek a tervek, melyet 
most be is mutat.  
A létesítendő parkoló egy része a hivatal épületére vonatkozó hrsz-u területre is átkerült. 
Időközben kiderült, hogy a meghirdetett pályázat alapján azt a költséget, amely a Hivatal 
épületének helyrajzi számán van, azt a pályázat semmiféleképpen nem támogatja. Ezért arra 
kényszerültek, hogy két ütemre bontsák a tervet és a korábbi 24 parkoló helyett 16 valósulna 
meg. Első ütemben csak a 16 parkolóhelyre lehet pályázni. A pályázatot sem tudják 
benyújtani a 24 parkolóhelyre, csak a 16-ra. Ezért változna a pályázati összeg is, az önerő 
mértékére vonatkozóan újból nyilatkoznia kell a Képviselő-testületnek. Ez által a beruházási 
költség is csökkent, önerőként ennek az összegnek a 27 %-át kell az Önkormányzatnak 
vállalni.  
A Képviselő-testület állásfoglalását kéri, hogy tudomásul veszi-e, hogy az eredeti terven 
szereplő 24 parkoló helyett 16 férőhelyes parkoló épülne meg a 933-as hrsz-u telken, az erre 
jutó beruházási költség önerejét vállalja-e. 
  
Pócs István polgármester: 
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A javaslatra vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki 
egyetért azzal, hogy az eredeti terven szereplő 24 férőhelyes parkoló helyett 16 férőhelyes 
parkoló épüljön meg a 933-as hrsz-u telken, illetve az erre jutó beruházási költség önerejét 
vállalják - kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal. 
 

83/2012.(XI.28.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 
Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megvitatta a település 
központjában kialakításra kerülő közterületi, közforgalmú parkoló építés 
engedélyezési tervének módosításával kapcsolatos tájékoztatást.. 
1. A testület tudomásul veszi, hogy a települést átszelő 24-es számú főközlekedési út 

mentén fekvő, önkormányzati tulajdonú 993 hrsz-ú beépítetlen ingatlanon, létesülő 
közterületi, közforgalmú parkoló I. ütemben - pályázati támogatással - történő 
megvalósítása során 16 db parkoló kialakítására van lehetőség. 

2. A testület felhatalmazza a polgármestert, hogy az elkészült terv birtokában, a 
mielőbbi megvalósítás érdekében az Európai Mezőgazdasági Vidékfejlesztési 
Alapból igénybe vehető támogatás iránti pályázatot nyújtsa be..  

 
Határidő: 2012. november 30. 
Felelős:polgármester 

 
Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy tegyék meg további kérdéseiket, észrevételeiket. 
 
Hugyecz János képviselő: 
Kérdése, - mivel elterjedt a faluban -, hogy van-e olyan pályázat kiírás, mely szerint ingyen és 
bérmentve ellátja a kormány napelemekkel az iskolát és a közintézményeket? 
Úgy tudja, hogy ilyen pályázat nem jelent meg, az Önkormányzat ilyenről nem döntött. 
 
Pócs István polgármester 
Az Óvodára, Egészségügyi Központra, valamint a Polgármesteri Hivatalra is az év elején az 
AVENTIS Consult-tal elkészíttették ezt a pályázatot, lefolytatták az előzetes közbeszerzési 
eljárást, azonban amikor ennek a KEOP-os pályázatnak a benyújtási határideje bekövetkezett, 
felfüggesztették a pályázatot. A pályázatíró AVENTIS eddig ingyen és bérmentve készítette 
el a pályázatot, azóta nem kereste az Önkormányzatot. 
 
Varró Gyuláné jegyző: 
Ismerteti a Képviselő-testülettel a Jámbor Vilmos Általános iskola azon javaslatát, amely a 
középiskolában tovább tanuló - hátrányos helyzetű gyerekek részére meghirdetett - Arany 
János Tehetséggondozó programban történő részvételre vonatkozik. Az általános iskola egy 
tanuló részvételét javasolja a programban. Maruzs Kinga 8. osztályos tanulóra vonatkozó 
jellemzéseket és határozati javaslatot ismerteti a Bizottsággal.   
A határozati javaslat alapján, ha a Képviselő-testület a megjelölt tanulót alkalmasnak ítéli az 
Arany János Tehetséggondozó programban való részvételre, akkor vállalja, hogy az általa 
delegált diák számára a programban való részvétel idejére – maximum 5 évre – tanévenként 
10 hónapra valamennyi összegű ösztöndíjat biztosít, vagy tanévenként egyszeri szociális 
támogatást ad, melynek fedezetét a költségvetésében biztosítja. Vagy lehetőség van arra is, 
hogy az önkormányzat – a szociális rászorultság tényét megállapítva - csak elvi támogatást 
nyújt. 
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A Képviselő-testület az elmúlt évben egy tanulónak támogatta a programban való részvételét 
és tanév kezdetekor 12.000.-Ft szociális támogatást biztosít részére. 
Kéri a Képviselő-testület állásfoglalását a tanuló támogatására vonatkozóan. 
 
Kochné Holló Edit képviselő: 
Egyetért a tanuló támogatásával. 
 
Pócs István polgármester: 
Az előterjesztésre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy 
aki Maruzs Kinga támogatásával egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselő-testület egyhangú szavazattal elfogadta a határozati 
javaslatot.   
 

84/2012.(XI.28.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 

Recsk település Önkormányzatának képviselő-testülete 
benyújtja pályázatát a Hátrányos Helyzetű Tanulók Arany 
János Tehetséggondozó Programjában való részvételre. 
 
Támogatja, hogy  
Maruzs Kinga nyolcadik évfolyamos tanuló (anyja neve: Holló 
Éva) 
Recsk település képviseletében részt vegyen a Hátrányos 
Helyzetű Tanulók Arany János Tehetséggondozó 
Programjában. 
 
Az önkormányzat vállalja, hogy az általa delegált diák 
számára a programban való részvétele idejére tanévenként 
egyszeri 12.000 Ft szociális támogatást nyújt.  
A képviselő-testület ennek fedezetét a település 
költségvetésében biztosítja. 
Felkéri a polgármestert, hogy a pályázatot a határozattal 
együtt határidőre a tanuló által az első helyen kiválasztott 
középiskola részére, illetve egyidejűleg az Arany János 
Programirodának küldje meg. 

 
Határidő: 2012. december 10. 
Felelős: Pócs István  polgármester 
 

 
Pócs István polgármester: 
Ismerteti a Képviselő-testülettel a Mesarthim Bt. Központi Orvosi Ügyelet ügyeletvezető 
orvosának a kérelemét. Az ÁNTSZ közelmúltban tartott ellenőrzése alkalmával három eszköz 
beszerzését írta elő – melyhez kéri a testület támogatását.  
Továbbá kéri a Képviselő-testület hozzájárulását a működtetésre vonatkozó támogatás 
megemeléséhez. Az ügyeletben résztvevő települések vezetőivel egyeztetve 10 %-os mértékű 
emelést javasol elfogadni. 
Az eszközbeszerzést – a többi településekhez hasonlóan -  98.000.-Ft összeggel javasolja 
támogatni.  
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Az előterjesztésre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy 
aki a Recsk székhellyel működő orvosi ügyelet támogatásával egyetért, kézfelnyújtással 
jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselő-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal.   
 

85/2012.(XI.28.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 

Recsk település Önkormányzatának képviselő-testülete a 
polgármester előterjesztése alapján a Recsk székhellyel működő 
központi orvosi ügyelet eszközfejlesztését, illetve pótlását az 
ellátásban érintett többi önkormányzathoz hasonlóan 98.000.-Ft 
összegben, egyszeri jelleggel támogatja. 
Ugyancsak támogatja – 2013. január 1. napjától – a központi 
orvosi ügyelet működtetésének 10 %-os mértékű növelését, ha 
és amennyiben a feladatellátásban érintett önkormányzatok 
ezzel egységesen egyetértenek. 
A képviselő-testület felhatalmazza polgármesterét, hogy az 
egészségügyi szolgáltatást nyújtó Mesarthim Bt. Központi 
Orvosi Ügyelet 3245 Recsk, Kossuth L. út 167. ügyvezetőjét a 
döntésről soron kívül tájékoztassa.  
A támogatás átadásáról ennek megfelelően intézkedjen. 
 

Határidő: értelem szerint 
Felelős: polgármester 

 
 
 
Pócs István polgármester: 
Az ülésen további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért megköszönte a részvételt és a zárt 
ülést 16,25 órakor bezárta. 

K.m.f. 
 

 Pócs István Varró Gyuláné  
 polgármester címzetes főjegyző  
 
 
 
 

   Kochné Holló Edit Hugyecz János 
 jegyzőkönyv hitelesítő jegyzőkönyv hitelesítő 


